



Delegation of Canada
to the OSCE

Délégation du Canada
auprès de l'OSCE

**STATEMENT BY AMBASSADOR VÉRONIQUE PEPIN-HALLÉ
ON THE RUSSIAN FEDERATION'S ONGOING AGGRESSION AGAINST UKRAINE
1495th MEETING OF THE PERMANENT COUNCIL**

7 November 2024

Madam Chair,

Yesterday, we convened in this same room in a joint FSC-PC format to discuss the deployment of several thousands of North Korean troops to Russia, potentially for the use on the battlefield against Ukraine. The Democratic People's Republic of Korea direct support for Russia's war of aggression against Ukraine would mark a dangerous expansion of the conflict and a significant risk of escalation.

We condemn the deployment of North Korean troops to support Russia's ongoing war of aggression against Ukraine, our fellow participating State.

We equally strongly condemn the increased military cooperation between North Korea and Russia, including Russia's illegal purchase and import of millions of munitions and ballistic missiles from North Korea. This cooperation constitutes a direct violation of several UN Security Council resolutions.

The Russian Federation has contravened international law with its aggression against Ukraine and repeatedly violated international human rights law and international humanitarian law. It has shown utter disregard for its OSCE commitments. Russia's actions in Ukraine are a reminder of its unreliability or credibility as a global partner for peace.

For almost 1,000 days, we've been hearing of the suffering of civilians across Ukraine. Pregnant women, infants, pediatric cancer patients have been just a small sample of Russia's victims.

Ukraine's resistance and Ukrainians' resilience are nothing short of extraordinary.

Madame la présidente,

Le premier ministre Trudeau s'est entretenu avec le président Zelenskyy plus tôt cette semaine. Il a réaffirmé l'engagement du Canada à fournir à l'Ukraine du soutien militaire, financier, humanitaire et d'autres formes d'aide jusqu'à sa victoire face à la guerre d'agression injustifiable de la Russie.

Il a également réaffirmé le soutien du Canada aux efforts diplomatiques que déploie le président Zelenskyy pour instaurer une paix juste et durable et a exprimé l'appui du Canada aux objectifs qui sont énoncés dans le plan de victoire de l'Ukraine.

Ils ont également discuté de nos efforts conjoints pour favoriser le retour des enfants déportés, des civils illégalement détenus et des prisonniers de guerre actuellement détenus par la Russie. Nous partagerons plus d'informations avec le Conseil sur cette ligne de travail très bientôt.

Notre soutien à la souveraineté et à l'intégrité territoriale de l'Ukraine est aussi solide qu'il l'était au premier jour de son indépendance.

Soutenir l'Ukraine dans sa légitime défense est un investissement dans la sécurité et la prospérité de notre région, du système international fondé sur des règles et du monde entier.

Merci, Madame la Présidente.